



MEMO

To: PTSOs Leaders
From: Insurance Team – Alpine Canada Alpin
Date: July 14th, 2025
Subject: Clarification on the term “International Athlete”

Dear PTSOs Leaders,

ACA would like to clarify the definition of “International Athlete” as used in the context of Insurance and FIS registration due to some recent confusion.

The term International Athletes is used to describe Canadian athletes who are participating in programs outside of Canada, such as the NCAA, international academies, and similar programs. In order to be considered International Athletes, an individual must be participating in an International program on a full-time basis.

Please note:

- The option to submit third-party insurance for approval is **only available** to Canadian athletes who are participating in such International programs.
- The **Sport Accident Insurance Program (SAIP)** is exclusively available to athletes engaged in **ACA-sanctioned activities**.
- As International programs are **not ACA-sanctioned**, athletes participating solely in those programs are **not eligible** for SAIP coverage.

We hope this clarification helps. If you have any further questions, please don't hesitate to contact us at insurance@alpinecanada.org.



MÉMO

À: Dirigeants des OPTS
De: L'équipe Assurance - Alpine Canada Alpin
Date: 14 juillet 2025
Objet: Clarification du terme « Athlète International »

Chers dirigeants des OPTS,

ACA souhaite clarifier la définition d' « athlète international » telle qu'elle est utilisée dans le contexte de l'assurance et de l'inscription à la FIS, en raison d'une certaine confusion récente.

Le terme Athlète international est utilisé pour décrire les athlètes canadiens qui participent à des programmes à l'extérieur du Canada, tels que la NCAA, les académies internationales et autres programmes similaires. Pour être considéré comme un athlète international, un individu doit participer à un programme international à temps plein.

À noter :

- L'option de soumettre l'assurance d'un tiers pour approbation n'est disponible que pour les athlètes canadiens qui participent à de tels programmes internationaux.
- Le Programme d'assurance accident de sport (PAAS) est exclusivement disponible pour les athlètes engagés dans des activités sanctionnées par ACA.
- Comme les programmes internationaux ne sont pas sanctionnés par ACA, les athlètes qui participent uniquement à ces programmes ne sont pas admissibles à la couverture du PAAS.

Nous espérons que cette clarification vous sera utile. Si vous avez d'autres questions, n'hésitez pas à nous contacter à l'adresse insurance@alpinecanada.org.
